
OR.0012.3.17.2022 
 P R O T O K Ó Ł  Nr 42/22 

 
ze zdalnego posiedzenia Komisji Prawa i Porządku Publicznego, 

odbytego w dniu 27 września 2022 r. 
 pod przewodnictwem Radosława Budy 

 
Obecni na posiedzeniu członkowie komisji: 
1. Buda Radosław        - przewodniczący  
2. Duda Robert 
3. Gęsiak Andrzej         
4. Grajnert Tomasz      
5. Mituła Bronisław  
6. Poznerowicz Krzysztof          
7. Zarębska Maria         - zastępca przewodniczącego 
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
 
Spoza członków komisji w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Joanna Skotnicka – Fiuk   – Zastępca Burmistrza Wielunia 
2. Magdalena Majkowska   – Sekretarz Miasta  
3. Arkadiusz Skupień   – Naczelnik WSO i Kierownik USC 
4. Maciej Preś     – Naczelnik Wydziału Inwestycji i Rozwoju 
5. Michał Janik     – Naczelnik Wydziału Nieruchomości i Planowania         

Przestrzennego 
6. Beata Pilarczyk    – Dyrektor PUP 

 
Porządek posiedzenia:  

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Informacja o sporządzonych protokołach 39/22, 40/22, 41/22 z poprzednich posiedzeń Komisji 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych na terenie 
Gminy Wieluń.  

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy rondu na skrzyżowaniu ulic: 
Krakowskie Przedmieście, Reformackiej i Chopina w Wieluniu. 

5. Zapoznanie się z informacją o stanie bezrobocia na terenie Gminy Wieluń za 2021 rok. 

6. Zapoznanie się z informacją o utrzymaniu porządku, czystości i zieleni oraz czystości wód, 
powietrza i hałasu na terenie Gminy Wieluń. 

7. Zapoznanie się z informacją o funkcjonowaniu komunikacji miejskiej, analiza wykorzystania 
dotacji z budżetu Gminy. 

8. Zapoznanie się z informacją o funkcjonowaniu obrony cywilnej w Gminie Wieluń. 

9. Zapoznanie się z informacją dotyczącą przygotowań do zimowego utrzymania dróg 
administrowanych przez gminę.  

10. Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 

11. Zamknięcie posiedzenia. 
 

 
 
 
 
 
 



P u n k t  1 
 
Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Przewodniczący Radosław Buda dokonał otwarcia posiedzenia serdecznie witając wszystkich 
obecnych. Następnie stwierdził prawomocność obrad – na stan 7 członków komisji, obecnych: 7. 
Zaprezentował porządek obrad dzisiejszego posiedzenia. Zał. 2 
 
Uwag nie stwierdzono. Porządek został przyjęty bez zmian. 

 
P u n k t  2 

 
Informacja o sporządzonych protokołach 39/22, 40/22, 41/22 z poprzednich posiedzeń Komisji. 
 
Punkt nie został omówiony. 

 
P u n k t  3 

 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych na terenie 
Gminy Wieluń. Zał. 3 

 
Przewodniczący Radosław Buda zapytał, czy ktoś ma uwagi?  
 
Naczelnik Wydziału Inwestycji i Rozwoju Maciej Preś nadmienił, że to nie jest przejęcie, tylko 
zaliczenie. Te drogi już funkcjonują,  są utwardzone kruszywem, a niektóre posiadają nawierzchnię 
bitumiczną. Jest to kwestia formalna /techniczna tej uchwały. 
 
Zastępca Burmistrza Joanna Skotnicka – Fiuk dodała, że nie jest to jednoznaczne z tym, że trzeba 
będzie je odśnieżać itd. Po to są zrobione kategorie dróg, żeby zajmować się nimi według określonej 
kategorii. 
 
Naczelnik Wydziału Inwestycji i Rozwoju Maciej Preś odpowiedział, że będzie możliwość wydania 
decyzji na umieszczenie urządzeń oraz zajęcia pasa drogowego. W przypadku gdy tego nie ma, to jest 
procedowane w formie służebności.  Te opłaty wtedy są niższe i wymagają tego, by Rada za każdym 
razem wyrażała zgodę na ustanowienie takiej służebności. 
 
Więcej uwag nie stwierdzono. 
 
Przewodniczący Radosław Buda zarządził głosowanie, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem 
projektu uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych na terenie Gminy Wieluń, 
kto jest przeciw, a kto wstrzymał się od głosu? 
 
W głosowaniu wzięło udział 6 radnych. Członkowie komisji (przy 5 głosach „za”, 1 głosie 
„wstrzymującym się”) pozytywnie zaopiniowali ww. projekt uchwały.  
Opinia nr 140/42/22 stanowi zał. nr 4. 

 
P u n k t  4 

 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy rondu na skrzyżowaniu ulic: Krakowskie 
Przedmieście, Reformackiej i Chopina w Wieluniu. Zał. 5 
 
Przewodniczący Radosław Buda zapytał, czy ktoś ma uwagi? Nikt się nie zgłosił.  



Uwag nie stwierdzono. 
 
Przewodniczący Radosław Buda zarządził głosowanie, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem 
projektu uchwały w sprawie nadania nazwy rondu na skrzyżowaniu ulic: Krakowskie Przedmieście, 
Reformackiej i Chopina w Wieluniu, kto jest przeciw, a kto wstrzymał się od głosu? 
 
W głosowaniu wzięło udział 6 radnych. Członkowie komisji jednogłośnie (przy 6 głosach „za”) 
pozytywnie zaopiniowali ww. projekt uchwały.  
Opinia nr 141/42/22 stanowi zał. nr 6. 

 
P u n k t  5 

 
Zapoznanie się z informacją o stanie bezrobocia na terenie Gminy Wieluń za 2021 rok. zał. 7. 
 
Przewodniczący Radosław Buda zapytał, czy ktoś ma uwagi? 
 
Zastępca Burmistrza Joanna Skotnicka – Fiuk zwróciła się do Dyrektor PUP o przedstawienie sytuacji 
bezrobocia w Gminie Wieluń. 
 
Przewodniczący Radosław Buda zapytał jak wygląda kwestia bezrobocia związana z obywatelami 
Ukrainy? Czy te osoby kierowane są na staże? Czy zwracają się zakłady pracy o tych pracowników? 
 
Dyrektor PUP Beata Pilarczyk odpowiedziała: w PUP funkcjonuje punkt konsultacyjny dla osób 
z Ukrainy. 
 
Radna Maria Zarębska zapytała czy ten punkt obsługuje osoba, która posługuje się językiem 
ukraińskim? 
 
Dyrektor PUP Beata Pilarczyk odpowiedziała, że nie ma takiej osoby. Na początku wspieraliśmy się 
pomocą osób, które znają język ukraiński, a teraz pracownik sam obsługuje te osoby, wykorzystując 
np. translator. Informuje ich jakie są dostępne oferty, gdzie i jak można z nich skorzystać, czy jest 
potrzeba ich rejestracji w urzędzie. Dodała, że Ci obywatele maja ubezpieczenie zdrowotne 
zagwarantowane specustawą, więc rejestracja w urzędzie musi być w konkretnym celu. Gdy chce 
taka osoba skorzystać z oferty, to nie musi się rejestrować, bo oferty są ogólnie dostępne. Natomiast 
w przypadku stażu bądź prac interwencyjnych wtedy jest konieczność rejestracji. Jednak 
zainteresowania taką formą pracy nie ma. PUP uzyskał 300 tys. zł na ten cel, lecz tylko około 15 osób 
skorzystało z oferty stażu. Staże zostają przerwane, gdyż Ci ludzie rotują (wracają na Ukrainę bądź 
przeprowadzają się do innego miasta). W tej chwili widzimy, że około 100 tys. z tej puli będziemy 
musieli oddać do Ministerstwa. Zarejestrowanych cudzoziemców w Urzędzie Pracy na koniec sierpnia 
mamy 25 osób. Te osoby korzystają ze staży, lecz nie wiemy czy zostaną oni zatrudnieni 
po skończonych stażach. Dodatkowo zorganizowaliśmy również szkolenie dla dwóch grup z języka 
polskiego. 
 
Przewodniczący Radosław Buda zapytał czy ta kwota 300 tys. jest sprecyzowana na co ma być 
przeznaczona? 
 
Dyrektor PUP Beata Pilarczyk odpowiedziała, że była to rezerwa na aktywizację cudzoziemców.  
 
Przewodniczący Radosław Buda zapytał czy obywatel Ukrainy dostaje 1000 zł za samo zgłoszenie 
do PUP? 
 



Dyrektor PUP Beata Pilarczyk odpowiedziała: gdy skorzysta z stażu, to z tych pieniędzy 
ma wypłacane stypendium. Spodziewaliśmy się większego zainteresowania dlatego też wystąpiliśmy 
o dodatkowe pieniądze dla cudzoziemców. 
 
Przewodniczący Radosław Buda zapytał jaka jest różnica w latach 2020- 2021 osób korzystających 
z zasiłku na działalność gospodarczą? Czy ona wzrasta? 
 
Dyrektor PUP Beata Pilarczyk odpowiedziała: łącznie w 2020 roku skorzystało 79 osób, a 93 w roku 
2021. Z tego z  Gminy było to 34 osoby w 2020 roku i 36 w roku 2021. 
 
Przewodniczący Radosław Buda zapytał czy były przypadki zwrotu tej kwoty? 
 
Dyrektor PUP Beata Pilarczyk odpowiedziała, że nie było. Ludzie wypełniają wszystkie warunki 
i wiedzą czego od nich oczekujemy, dlatego też nie było zwrotów. 
 
Przewodniczący Radosław Buda zapytał kto administruje windą w PUP? 
 
Dyrektor PUP Beata Pilarczyk administruje wspólnota. W tej chwili winda jest wymieniona i czekamy 
na jej odbiór. 
 
Więcej uwag nie stwierdzono. 
Komisja przyjęła ww. informację. 

 
P u n k t  6 

 
Zapoznanie się z informacją o utrzymaniu porządku, czystości i zieleni oraz czystości wód, powietrza 
i hałasu na terenie Gminy Wieluń. zał. 8. 

 
Przewodniczący Radosław Buda zapytał, czy ktoś ma uwagi? 
 
Radna Maria Zarębska poinformowała, że ma wątpliwości odnośnie przedstawionej informacji 
dotyczącej czystości wód, powietrza i hałasu z Głównego Inspektoratu Ochrony Środowiska. 
Wystosowała uwagi jakie ma do przedłożonej informacji. Natomiast Przewodnicząca Komisji Zdrowia 
zadeklarowała, że zbierze wszystkie uwagi i przekaże do GIOŚ. Wyraziła oburzenie, że przedstawiciele 
GIOŚ nie są w stanie uczestniczyć w posiedzeniach Komisji i Sesji RM.  

 
Zastępca Burmistrza Joanna Skotnicka- Fiuk odpowiedziała: pierwsze pismo o przygotowanie 
informacji było wysłane do DOŚ i otrzymałam informacje, że zostało to przekazane zgodnie 
z właściwością do GIOŚ. Następnie zadzwonił do mnie Naczelnik Regionalnego Wydziału  z pytaniem 
czy muszą przyjeżdżać, gdyż dla nich jest to daleko. Dlatego też zaproponowany został mu zdalny 
udział w posiedzeniach, w których zobligował się uczestniczyć. Natomiast przed Komisją otrzymałam 
informację, że jednak nikt się nie połączy. 

 
Radna Maria Zarębska zapytała czy nie mógł wziąć udziału pracownik który przygotowywał 
tą informację abyśmy mogli zadać tej osobie pytania? Dodała, że nie musiał to być sam kierownik. 
 
Zastępca Burmistrza Joanna Skotnicka- Fiuk poinformowała, że ten punkt składa się z dwóch 
informacji. Jedna jest przygotowywana przez instytucję zewnętrzną,  a druga przez pracowników 
Urzędu. Zapytała czy nie można tego punktu rozdzielić i rozpatrzyć informację przygotowaną przez 
pracowników Urzędu Miejskiego?  
 



Radna Maria Zarębska zaproponowała aby nie przyjmować tej informacji w przyszłym roku lub 
skierować pismo do GIOŚ, że taka sytuacja jaką mamy teraz nie może zdarzyć się ponownie.  
 
Przewodniczący Radosław Buda zapytał Radną Marię Zarębską czy przesłała swoje wnioski 
do Przewodniczącej Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej,  a ona przekaże je zbiorczo do GIOS? 
 
Radna Maria Zarębska odpowiedziała, że tak. Poinformowała, że jeżeli nie otrzymamy wyjaśnień 
na wnioski do dnia sesji, to ten punkt zostanie zdjęty z porządku obrad sesji. 
 
Radny Tomasz Grajnert złożył wniosek o podzielenie punktu na dwie części. Pierwsza część 
otrzymałaby brzmienie: Informacje o utrzymaniu porządku, czystości i zieleni na terenie Gminy 
Wieluń. Zaproponowała aby drugą część zdjąć z porządku obrad sesji, jeśli Rani nie otrzymają 
wyjaśnień do dnia posiedzenia Rady Miejskiej. 
 
Przewodniczący Radosław Buda zapytał czy ten punkt będzie można tak podzielić, czy będzie 
to zgodne z prawem? 
 
Naczelnik Wydziału Nieruchomości i planowania Przestrzennego Michał Janik odpowiedział, że jest 
to słuszna decyzja by to rozdzielić. Natomiast jest to w planie pracy Rady, więc powinien być złożony 
wniosek formalny do Przewodniczącego Rady. Przewodniczący będzie to musiał uzgodnić 
z mecenasem czy może być taka zmiany planu pracy Rady. 
 
Przewodniczący Radosław Buda zarządził głosowanie, kto jest za wnioskiem Radnego Tomasza 
Grajnerta o podzielenie informacji na dwie części, kto jest przeciw, a kto wstrzymał się od głosu? 
 
W głosowaniu wzięło udział 6 radnych. Członkowie komisji jednogłośnie (przy 6 głosach „za”) przyjęli 
wniosek Radnego Tomasza Grajnerta. 
Wniosek  nr 30/42/22 stanowi zał.9 
 
Przewodniczący Radosław Buda zapytał czy są pytania do informacji przygotowanych przez Urząd 
Miejski? 
 
Radny Tomasz Grajnert złożył podziękowania dla Burmistrz oraz Naczelnika i jego pracowników 
za utrzymanie czystości w mieście i reagowania na wszelkiego rodzaju informacje i sugestie, 
które składają mieszkańcy bądź Radni. 
 
Zastępca Burmistrza Joanna Skotnicka- Fiuk podziękowała Radnemu Tomaszowi Grajnertowi 
w imieniu swoich i pracowników.. 
 
Przewodniczący Radosław Buda zarządził głosowanie, kto jest za przyjęciem informacji o utrzymaniu 
porządku, czystości i zieleni przygotowaną przez Urząd Miejski, kto jest przeciw, a kto wstrzymał się 
od głosu? 
 
W głosowaniu wzięło udział 6 radnych. Członkowie komisji jednogłośnie (przy 6 głosach „za”) przyjęli 
ww. informacji. 
 
Więcej uwag nie stwierdzono. 

 
 
 
 
 



P u n k t  7 
 

Zapoznanie się z informacją o funkcjonowaniu komunikacji miejskiej, analiza wykorzystania dotacji 
z budżetu Gminy. zał. 10.  
 
Przewodniczący Radosław Buda zapytał, czy są jakieś odwołania odnośnie przeprowadzonego 
przetargu na komunikację miejską? Czy będziemy mieć nowego przewoźnika? 
 
Zastępca Burmistrza Joanna Skotnicka- Fiuk odpowiedziała do 22 września był termin na odwołania. 
Sprawdzaliśmy w dniu 23 września i nie wpłynęło żadne odwołanie. Jesteśmy teraz w procedurze 
przygotowawczej do podpisania umowy. Dziś podpisywałam rozkłady jazdy które będą podstawą 
do pozwolenia dla firmy ABX która ostatecznie będzie obsługiwała komunikację miejską. 
 
Radny Tomasz Grajnert zapytał czy rozkład jazdy został zmodyfikowany? 
 
Zastępca Burmistrza Joanna Skotnicka- Fiuk poinformowała, że do przetargu złożony został rozkład 
jazdy taki jaki do tej pory obowiązywał. Firma złożyła ofertę na rozkład jazdy, który mieliśmy do tej 
pory. Ewentualne zmiany rozkładu jazdy wypracujemy po spotkaniach w sołectwach. Myślę że takie 
zmiany mogą być wprowadzone wiosną/latem. Jest to duża operacja logistyczna. 
 
Radny Tomasz Grajnert zapytał o to, bo na sołectwach widać jeżdżące puste autobusy, więc szkoda 
może było przygotowywać przetarg na taki rozkład jazdy. Kwota przetargu nie jest mała, 
a z komunikacji korzystają tylko mieszkańcy miasta. 
 
Zastępca Burmistrza Joanna Skotnicka- Fiuk proszę wziąć pod uwagę że część pustych autobusów 
wiązało się z tym, że musiał on dojechać w jednym kierunku. Miał cel dowieźć ludzi do pracy, 
a powrotnie nie miał już pasażerów. Nie da się niektórych tras ominąć. 
 
Przewodniczący Radosław Buda dodał, że niektóre nierentowne trasy udało się zlikwidować.  Zapytał 
co z 4 autobusami należącymi do gminy? 
 
Zastępca Burmistrza Joanna Skotnicka- Fiuk poinformowała, że nie została podjęta ostateczna 
decyzja. Na obecną chwilę zależy nam by je utrzymać, ze względu na to by zaobserwować jak będzie 
się zachowywał nowy przewoźnik.  Może być tak, że te samochody będą użyte jak forma uzupełnienia 
na trasach. 
 
Przewodniczący Radosław Buda przetarg wskazuje jednoznacznie wiek samochodu. Wydaje mi się że 
one nie będą mogły jeździć.  
 
Zastępca Burmistrza Joanna Skotnicka- Fiuk te autobusy są naszą własnością, a nie przewoźnika. 
 
Przewodniczący Radosław Buda zapytał, to czy będziemy tworzyć własną linie? 
 
Zastępca Burmistrza Joanna Skotnicka- Fiuk dodała, że jeżeli na trasach będą sytuacje np. że busy 
przewoźnika nie będą w stanie zabrać wszystkich ludzi to wtedy, te autobusy zostaną wykorzystane. 
Uzupełniająco będziemy mogli je udostępnić przewoźnikowi do obsługi tras. 
 
Przewodniczący Radosław Buda stwierdził, że logistycznie jest to niemożliwe bo np.  co z kierowcami 
tych autobusów? Przewoźnik ma podpisaną umowę i do niej była liczona przepustowość pasażerów. 
 



Zastępca Burmistrza Joanna Skotnicka- Fiuk przepustowość była liczona z ostatniego czasu kiedy tak 
naprawdę mało osób korzystało z komunikacji. Był okres pandemii, a teraz nie wiadomo jak będzie 
wyglądać sytuacja. 
 
Przewodniczący Radosław Buda zapytał kto za to zapłaci? 
 
Zastępca Burmistrza Joanna Skotnicka- Fiuk Gmina, bo to jest zadanie własne Gminy. Teraz 
pozostała kwestia tego by podjąć ostatecznie decyzję czy naszą gminę dalej stać by utrzymywać 
komunikacje bezpłatną czy nie? 
 
Przewodniczący Radosław Buda należy się nad tym zastanowić. 
 
Zastępca Burmistrza Joanna Skotnicka- Fiuk na zebraniach sołeckich sami mieszkańcy mówią, że są 
zdegustowani tym, że ta komunikacja jest bezpłatna. 
 
Radna Maria Zarębska tylko jak komunikacja będzie płatna to również będą wymagania aby pojawiło 
się więcej autobusów. W godzinach porannych tych autobusów nie jest dużo, a w późniejszych jest 
różnie z ich ilością. 
 
Zastępca Burmistrza Joanna Skotnicka- Fiuk poinformowała, że zrobione zostały symulacje wstępne 
na podstawie danych ze szkół powiatowych, ilu jest uczniów szkól średnich i jest to 600 dzieci. 
Zakładając, że te 600 dzieci kupiłoby bilety (np. przy kwocie 40 za miesięczny bilet) i drobne koszty za 
bilet jednorazowy to zakładamy, że rocznie może to uczynić około 400 tys. zł. To nie będą jednak 
wpływy które zmniejszą nam wydatki które ponosimy. W naszej sytuacji i trudnego przyszłego roku 
nawet te 400 tys. zrobi kolosalną różnice. Tylko to będzie kwestią decyzji Rady.  
 
Radny Tomasz Grajnert zapytał czy była robiona statystyka czy ktoś z zewnątrz korzysta z naszej 
komunikacji miejskiej? Złożył propozycje by dla mieszkańców Wielunia zrobić tańsze bilety, a dla osób 
przyjezdnych normalne stawki? 
 
Zastępca Burmistrza Joanna Skotnicka- Fiuk poinformowała, że gmina planuje wprowadzić kartę 
mieszkańca Wielunia, która będzie obowiązywała nie tylko na komunikacje miejską ale także będzie 
obowiązywała zniżka  np. w: PSZOK, strefie płatnego parkowania, basenie, muzeum, kinie. Natomiast 
wdrożenie takiej karty wraz z całym systemem oraz jego utrzymanie, to koszt około 100 tys. zł. 
Aktualnie szukamy dofinasowań do takiego projektu, lecz nie ma nowych naborów tego typu. 
Dodam, że w zakresie cyfrowej gminy pozyskaliśmy dofinansowanie i na razie mieszkańcy będą mogli 
dokonywać opłat w domu za pomocą logowania się na platformę gminną gdzie będą mieli dostęp 
do swych rozliczeń z gminą. 
 
Radny Tomasz Grajnert dlatego też mam taką propozycję aby osoby spoza gminy płacili stawkę 
100%. 
 
Przewodniczący Radosław Buda zapytał czy jeżdżą komunikacją osoby spoza gminy? 
 
Radny Tomasz Grajnert przyjeżdżają uczniowie do szkół wyższych bądź ludzie do pracy. 
 
Radna Maria Zarębska wysiadają na dworcu PKS i następnie korzystają z komunikacji miejskiej.  
 
Radny Tomasz Grajnert z naszych podatków płacona jest komunikacja. 
 
Przewodniczący Radosław Buda są to sugestie aby w przyszłości wziąć je pod uwagę. 
Dodał, że wszyscy są ciekawi jak poradzi sobie nowy przewoźnik. 



 
Więcej uwag nie stwierdzono. 
Komisja przyjęła ww. informację. 

 
P u n k t  8 

 
Zapoznanie się z informacją o funkcjonowaniu obrony cywilnej w Gminie Wieluń. zał. 11. 
 
Przewodniczący Radosław Buda zapytał, czy ktoś ma uwagi? 
 
Naczelnik Wydziału SO i USC Arkadiusz Skupień dodał, że pojawił się projekt ustawy o obronie 
cywilnej i być może nałoży ona na nas nowe obowiązki dot. Np. przygotowywania planów 
przystosowane do obecnej sytuacji. W Gminie obowiązuje plan obrony cywilnej sporządzony w 2019 
roku i zatwierdzony jest przez Starostę Wieluńskiego jako Szefa Obrony Cywilnej w powiecie 
wieluńskim. Dodał, że w gminie znajduje się magazyn na ul. Okólnej w którym znajdują się rzeczy 
wykorzystywane w bieżącym funkcjonowaniu zarządzania kryzysowego tj. plandeki, worki. 
Jeśli chodzi o obronę cywilną, to w tym momencie najważniejszą rzeczą jest dbałość o stan systemu 
syren alarmowych. Dozór sprawuje nad tym systemem delegatura Urzędu Wojewódzkiego 
z Piotrkowa. Stan techniczny jest sprawdzany dwa razy w roku. Syreny uruchamiane są tylko wtedy 
gdy jest wydane zarządzenie Wojewody i  zwyczajowo w Wieluniu w dniu 1 września. 
 
Radna Maria Zarębska zapytała czy udało się porozmawiać z ośrodkiem różokrzyżowców w Wieluniu, 
aby zobaczyć schron, który jest zlokalizowany na ich terenie? 
 
Zastępca Burmistrza Joanna Skotnicka- Fiuk tak jak informowałam na komisji bądź sesji wpłynęło 
od nich pismo, że jeżeli utworzy się grupa chętnych Radnych to udostępnią to miejsce do zwiedzenia. 
 
Przewodniczący Radosław Buda zrobimy takie wyjazdowe posiedzenie Komisji Prawa i Porządku 
Publicznego. 
 
Radny Tomasz Grajnert zapytał czy oprócz schronu znajdującego się na terenie ośrodka 
różokrzyżowców jest jeszcze takie miejsce na terenie gminy? Czy na ul. Ewangelickiej jest taki schron? 
 
Naczelnik Wydziału SO i USC Arkadiusz Skupień odpowiedział: tak na ul. Ewangelickiej znajdował się 
schron. W 2008 roku wspólnota mieszkańców złożyła pismo do ówczesnego Burmistrza o możliwość 
zrobienia w tym miejscu węzła cieplnego. 
 
Naczelnik IR Maciej Preś zapytał czy ten schron znajdował się w piwnicy? 
 
Naczelnik Wydziału SO i USC Arkadiusz Skupień tak była to zwykła piwnica. Nie było to duże 
pomieszczenia ani też funkcjonalne. Po wybuchu wojny na Ukrainie temat schronów ponownie 
pojawił się w przestrzeni publicznej. 
 
Radna Maria Zarębska zapytała czy Ukraina posiada schrony? 
 
Naczelnik Wydziału SO i USC Arkadiusz Skupień tak, myślę ze gdy Ukraina była w Związku 
Radzieckim to schron był u nich wymogiem budowlanym, natomiast w Polsce nie było takiego 
wymogu. Dodam, że w Łodzi znajdują się dwa duże schrony, które znajdują się pod blokami. 
Generalnie gdyby były schrony, to za tym musiałby się pojawić konkretne przepisy, szkolenia dzieci 
w szkołach jak z nich korzystać. 
 
Radny Tomasz Grajnert zapytał czy w miejscu starej strzelnicy znajdują się schrony? 



 
Naczelnik IR Maciej Preś jest to miejsce do obsługi strzelnicy, to nie jest schron. 
 
Radna Maria Zarębska  zapytała czy w starych kościołach nie znajdują się podziemne schrony? 
 
Radny Tomasz Grajnert Dyrektor Muzeum wspominał, że przy kościele ewangelickim jest m.in. takie 
miejsce i będą prowadzone prace archeologiczne. 
 
Naczelnik Wydziału SO i USC Arkadiusz Skupień dodał, że instytucje kościelne mają obowiązek 
stworzenia planów ochrony zabytków i podlegają one zatwierdzeniu u starosty. Wiem, że zakon 
Bernardynów posiada taki plan. 
 
Naczelnik Wydziału Nieruchomości i planowania Przestrzennego Michał Janik uzupełniając  na ten 
rok mamy zaplanowanie opracowanie  programu ochrony zabytków na terenie Gminy Wieluń na 
wypadek konfliktu zbrojnego. Zostaliśmy zobligowani w tamtym roku przez Wojewódzkiego 
Konserwatora Zabytków. Została już podpisana umowa i w tej chwili prace nad tym programem 
trwają. Muzeum od tamtego roku posiada program zabytków ruchomych i nieruchomych, który 
został do nas przekazany i jednocześnie będzie włączony w program gminny. Po przygotowaniu 
będzie przedstawiony również Radzie Miejskiej do uchwalenia. 
 
Naczelnik IR Maciej Preś zapytał czy każdy właściciel zabytkowego obiektu jest do tego zobowiązany? 
 
Naczelnik Wydziału Nieruchomości i planowania Przestrzennego Michał Janik odpowiedział, że 
właściciel każdego obiektu ujętego w rejestrze. 
 
Naczelnik Wydziału SO i USC Arkadiusz Skupień poinformował, że Burmistrz w zakresie obrony  
cywilnej nie ma żadnych narzędzi. Kwestia zarządzania kryzysowego podlega Burmistrzowi. Miejmy 
nadzieję, że pojawią się zmiany i gmina stanie się bardziej autonomiczna, oraz by można skorzystać 
z nowoczesnych narzędzi do powiadamiania.  
 
Radny Bronisław Mituła dodał, że powinien być wprowadzony system taki jak funkcjonuje w straży 
pożarnej. 
 
Zastępca Burmistrza Joanna Skotnicka- Fiuk poinformowała: jeśli chodzi o system aplikacji 
powiadamiania, to 7 jednostek straży w Gminie posiada aplikację e-remiza, dzięki której strażacy 
ochotnicy dostają powiadomienia sms bezpośrednio od straży powiatowej. 
 
Naczelnik Wydziału SO i USC Arkadiusz Skupień dodam, że funkcjonuje system zarządzania 
kryzysowego i daje ona duże możliwości i uprawnienia straży pożarnej z współdziałaniem  z OSP. 
 
Radny Tomasz Grajnert zapytał czy Wojewoda ma możliwość uruchomienia systemów alarmowych 
w Wieluniu? 
 
Naczelnik Wydziału SO i USC Arkadiusz Skupień tak, nasze syreny w Wieluniu są dołączone 
do wojewódzkiego systemu ostrzegania. Ma możliwość ich włączenia bez naszej wiedzy i naszego 
udziału, on zawiaduje i wydaje decyzje o uruchomieniu w drodze zarządzenia. Głownie miasta 
są włączone do tego systemu wojewódzkiego.  
  
Więcej uwag nie stwierdzono. 
Komisja przyjęła ww. informację. 
 

 



P u n k t  9 
 

Zapoznanie się z informacją dotyczącą przygotowań do zimowego utrzymania dróg 
administrowanych przez gminę. zał. 12. 
 
Przewodniczący Radosław Buda zapytał, czy ktoś ma uwagi? 
 
Zastępca Burmistrza Joanna Skotnicka- Fiuk uzupełniając przedstawioną informację, to zostały 
otwarte oferty firm, które zgłosiły się do tych zadań. Mają one uzupełnić swoje oferty 
do 1 października o wykaz osób i narzędzi jakimi dysponują. Na obecną chwile nie możemy wskazać 
firmy wyłonionej do tego zadania. Dodam, że kwoty zmieszczą się w planowanym budżecie. 
 
Naczelnik IR Maciej Preś dodał, że pierwszy raz został przeprowadzony przetarg na cały sezon 
zimowy. Nie będzie zmiany wykonawcy w trackie zimy. 
 
Więcej uwag nie stwierdzono. 
Komisja przyjęła ww. informację. 

P u n k t  10 
 

Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 
 
Przewodniczący Radosław Buda zapytał, czy ktoś ma uwagi, pytania? 
 
Radny Tomasz Grajnert zapytał czy można wymienić gwarancyjnie znak ostrzegawczy na 
ul. Popiełuszki, gdyż jadąc nawet 20km/h wyświetla się komunikat: zwolnij? 
 
Naczelnik IR Maciej Preś jeden znak już został wymieniony, drugi wyświetla taki komunikat. Znak ma 
na stałe ustawiony komunikat zwolnij. Będzie on wymieniony na nowy. 
 
Radny Tomasz Grajnert zapytał czy jest wiadomy termin wymiany? 
 
Naczelnik IR Maciej Preś dodam, że pewnych komunikatów już nie ma np. o przekroczeniu punktów. 
Na tym znaku który działa poprawnie pojawia się pulsujące 50km/h i komunikat zwolnij niezależnie 
jaką prędkością się jedzie powyżej tej wartości. W drugim przypadku powinno być tylko wyświetlane 
to 50km/h. Tablica ta kwalifikuje się do wymiany. 
 
Radny Tomasz Grajnert czy wymieniona będzie na koszt producenta? 
 
Naczelnik IR Maciej Preś tak, w ramach gwarancji. 

 
Więcej uwag ani korespondencji nie stwierdzono. 

P u n k t  11 
Zamknięcie posiedzenia. 

Przewodniczący Radosław Buda dokonał zamknięcia posiedzenia. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
Protokołowała:                     Przewodniczący komisji 
Anna Wróbel                        Radosław Buda 
 


